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Město Ostrov
Košilka

z 4. jednání Zastupitelstva města Ostrov
konané dne 13. 6. 2022

Číslo bodu: 17

Název bodu: Návrh komplexního řešení optimalizace oborové struktury středních škol
Karlovarského kraje

Schvalovatel: Ing. Jan Bureš DBA
Zodpovídá: Mgr. Vladimíra Macháčková
Zpracoval/a/i: Gabriela Amstibovská
Soulad s rozpočtem města: není

Návrh usnesení:

usnesení č. ../2022

ZM nesouhlasí s Návrhem komplexního řešení optimalizace oborové struktury středních škol
Karlovarského kraje dle předložené návrhu z prosince 2021. Realizací této optimalizace by došlo ke
zhoršení dostupnosti vzdělání pro občany města Ostrova.

Důvodová zpráva:

RM předkládá ZM na základě usnesení RM č:.... ze dne 6. 6. 2022 návrh komplexního řešení
optimalizace oborové struktury středních škol Karlovarského kraje z prosince 2021(dokument
doporučujícího charakteru, který má sloužit jako jeden z podkladů pro rozhodnutí politického vedení
Karlovarského kraje).
V případě města Ostrov se jedná o:

SPŠ Ostrov - by se měla vrátit od současné v podstatě integrované školy čistě k průmyslové škole,
která se bude specializovat na výuku informatiky, dále elektrotechniky a strojírenství. Předpokládá
se rozvoj těchto odborů zejména zavedením různých zaměření od 3. ročníku studia. Na SPŠ by zůstal
jeden učební obor Nástrojař.
Výuka oboru Veřejnosprávní činnost bude přesunuta na Obchodní akademii Karlovy Vary a VOŠ
cestovního ruchu a jazykovou školy s právem státní jazykové zkoušky Karlovy Vary a bude vyučována
pouze na této škole.

Gymnázium Ostrov - záměrem úpravy gymnaziálního vzdělávání je nesnížit počet tříd v posledních
ročnících čili počet absolventů, ale snížit počet tříd v kvintách víceletých gymnázií a naopak zvýšit
počet tříd v 1. ročnících čtyřletých gymnázií.
V Karlovarském kraji je do víceletých gymnázií dlouhodobě přijímáno velké procento uchazečů
v porovnání s ostatními kraji v ČR.
Víceletá gymnázia by měla být otevírána jen v okresních městech, tedy do Prvního českého gymnázia
Karlovy Vary.
Na gymnáziu Ostrov by byly otevírány tři třídy čtyřletého gymnázia a na Střední pedagogické škole,
gymnáziu a VOŠ Karlovy Vary jedna třída čtyřletého gymnázia se sportovním zaměřením.

Pro úplnost ještě uvádím, že v současné době se dokumentem zabývá Výbor pro výchovu, vzdělávání
a zaměstnanost Zastupitelstva Karlovarského kraje, který se na svém jednání dne 27. dubna 2022
seznámil s vypořádáním připomínek s tím, že má k řadě navržených opatření zásadní výhrady.
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Výboru bude odborem školství, mládeže a tělovýchovy krajského úřadu předložen přehled
jednotlivých opatření navržených v materiálu, která bude výbor jednotlivě projednávat.

Na základě prostudování materiálu a stanovisek, připomínek ředitelů Gymnázia Ostrov, SPŠ Ostrov a
vedení města Ostrov, OFŠ Ostrov nedoporučuje souhlasit s návrhem optimalizace středoškolského
vzdělání v kraji, zpracovaným Expertní skupinou pro rozvoj vzdělávací soustavy Karlovarského kraje
ustavenou v rámci projektu Krajský akční plán rozvoje vzdělávání Karlovarského kraje.

Seznam příloh:

Návrh komplexního řešení optimalizace oborové struktury středních škol Karlovarského kraje
Přílohy k návrhu
Připomínky
Vypořádání připomínek
Odmítavé stanovisko zástupců vedení města Ostrov
Stanovisko Asociace ředitelů gymnázií ČR včetně pana ředitele Mgr. Jaroslava Šafránka
ředitele Gymnázia Ostrov a ředitele SPŠ Ostrov
Komentář ředitele SPŠ Ostrov
Stanoviska vedení města Ostrov

 

V Ostrově 06.06.2022

Předkládá: Odbor finanční a školství

_________
Formát čísla usnesení: Označení usnesení/Rok jednání


